
PROTOKÓŁ NR XXXIX/2009
z sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą

z dnia 25 września 2009 roku
 

Sesja Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą odbyła się w dniu 25 września 
2009 roku w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Nowe Miasto nad Pilicą i 
trwała od godz. 1000 do godz. 1400. 
Obradom sesji przewodniczył p. Zbigniew Kacprzyk – Przewodniczący Rady 
Miejskiej.
Przewodniczący rady Miejskiej otwierając sesję Rady stwierdził na podstawie listy 
obecności /załącznik nr 1/ prawomocność obrad. Na sali obecnych było 14 radnych 
na ustawowy skład liczbowy 15.
 

W sesji udział wzięli:
1.     Burmistrz Miasta i Gminy                  p. Barbara Gąsiorowska
2.     Sekretarz Miasta i Gminy                   p. Iwona Kieszek
3.     Skarbnik Miasta i Gminy          p. Ewa Bator
4.     Senator RP                                       p. Stanisław Karczewski
5.     Starosta Powiatu Grójeckiego            p. Janusz Różycki
6.     Radny Powiatowy                             p. Krzysztof Fiks
7.     Radny Powiatowy                             p. Witold Wójcik
8.     Kierownik Posterunku Policji             aspirant Janusz Dobrosz
9.     Sołtysi i Przewodniczący Rad Osiedlowych z terenu miasta i gminy Nowe 

Miasto nad Pilicą wg załączonej listy obecności /załącznik nr 2 do protokołu/.
10. Mieszkańcy miasta i gminy Nowe Miasto nad Pilicą.

 

PKT 1
Przewodniczący Rady Prosił o zgłoszenie kandydata na sekretarza obrad. Radny p. 
Mirosław Bors zgłosił na sekretarza obrad kandydaturę radnego p. Jacka Borsa, który 
wyraził zgodę. W głosowaniu za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się - 0 sekretarzem 
obrad został radny p. Jacek Bors.
 

PKT 2
Przewodniczący  Rady  Miejskiej.  Zbigniew  Kacprzyk  poinformował,  że  każdy  z 
radnych w ustawowym terminie został  powiadomiony o terminie i  porządku sesji 
Rady i zapytał czy są uwagi i wnioski do proponowanego porządku obrad. Radni 



wniosków  nie  wnieśli.  Przewodniczący  Rady  postawił  wniosek  aby  do 
proponowanego  porządku  obrad  wnieść  punkt  dotyczący  informacji  o  realizacji 
budżetu  miasta  i  gminy  za  I  półrocze  2009  roku,  następnie  punkt  dotyczący 
wystąpienia Starosty Grójeckiego p. Janusza Różyckiego oraz zaproponował aby w 
punkcie podjęcie uchwał zmienić kolejność tj. aby zmiany w budżecie miasta i gminy 
były  po  podjęciu uchwał  w sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  w WFOŚiGW oraz  w 
sprawie udzielenia pożyczki dla Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Gminy 
Nadpiliczne”.  Proponowane  wnioski  przyjęto  w  głosowaniu  14  –  za,  czyli 
jednogłośnie.  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem 
proponowanego porządku obrad już z przyjętymi poprawkami. W głosowaniu za – 14 
na stan obecnych 14 radnych przyjęto porządek obrad w następującym brzmieniu:
1. Wybór sekretarza obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady.
4. Wystąpienia Przewodniczących Stałych Komisji Rady.
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy za okres międzysesyjny.
6.  Informacja  o  realizacji  budżetu  Miasta  i  Gminy  Nowe Miasto  nad Pilicą  za  I 
półrocze 2009 roku.
7. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej.
8. Wystąpienie Starosty Grójeckiego p. Janusza Różyckiego
9. Podjęcie uchwał w sprawie:
a)  zaciągnięcia  długoterminowej  pożyczki  w  Wojewódzkim  Funduszu  Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie w 2009 roku;
b)  udzielenia  pożyczki  dla  Stowarzyszenia  Lokalna  Grupa  Działania  „Gminy 
Nadpiliczne“.
c) zmian w budżecie miasta i gminy na 2009 rok;
d) trybu udzielania i rozliczania dotacji, ustalenia stawek dotacji oraz zakresu i trybu 
kontroli wykorzystania dotacji udzielonej dla przedszkoli, innych form wychowania 
przedszkolnego oraz szkół zakładanych i prowadzonych na terenie Miasta i Gminy 
Nowe Miasto nad Pilicą przez inne podmioty niż jednostki samorządu terytorialnego;
10. Interpelacje i zapytania.
11. Wolne wnioski.
 

PKT 3
Przewodniczący  rady  Miejskiej  poinformował,  że  protokół  z  ostatniej  sesji  Rady 
wyłożony  był  do  wglądu  w  Biurze  Rady  Miejskiej  i  zapytał  czy  są  uwagi  do 
protokołu.  Uwag  i  zastrzeżeń  nie  zgłoszono,  przystąpiono  do  głosowania  nad 
przyjęciem protokołu z ostatniej sesji Rady. W głosowaniu za – 14 na stan obecnych 



14 radnych protokół z poprzedniej sesji został przyjęty.
 

PKT 4
Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej p. Król Ignacy poinformował, 
że w okresie międzysesyjnym komisja odbyła jedno posiedzenie w dniu 22 września 
2009 roku na którym zajmowano się następującymi sprawami:

1.     Informacja  oraz  wyrażenie  opinii  w sprawie wykonania  budżetu miasta  i 
gminy za I półrocze 2009 roku.

2.     Zapoznanie się i  opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na sesję 
Rady.

3.     Wyrażenie  opinii  w  sprawie  współfinansowania  inwestycji 
przeprowadzanych na drogach powiatowych.

4.     Sprawy bieżące kierowane do Komisji.
Przewodniczący Komisji  poinformował,  że  każdy z  członków Komisji  otrzymał  i 
zapoznał  się  ze  sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  za  I  półrocze  2009  roku. 
Następnie  poprosił  p.  Ewę  Bator  o  krótkie  przedstawienie  sprawozdania  co  też 
uczyniła. Komisja pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu za i półrocze 2009 
roku.
Skarbnik Miasta i Gminy p. Ewa Bator przedstawiła projekty uchwał przygotowane 
na sesję Rady tj.

•        w sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  długoterminowej  w  WFOŚiGW  w 
Warszawie na realizację zadania inwestycyjnego pod nazwą Budowa budynku 
stacji uzdatniania wody z hydrofornią z przyłączem i instalacją energetyczną 
we wsi Prosna, budowa sieci wodociągowej z przyłączami we wsi Prosna – 
Żdżarki i Dąbrowa – Józefów. Zmniejsza się kwota pożyczki z 1 500 000 zł na 
1 200 000 zł. Komisja wyraziła pozytywną opinię,

•        w sprawie udzielenia pożyczki dla Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania 
„Gminy Nadpiliczne”. Komisja zaopiniowała pozytywnie.

•        w sprawie  zmian  w  budżecie  miasta  i  gminy  na  2009  rok,  gdzie  w 
głosowaniu za - jednogłośnie Komisja zaopiniowała projekt.

•        w sprawie trybu udzielania i  rozliczania dotacji,  ustalenia stawek dotacji 
oraz zakresu i trybu kontroli prawidłowości wykorzystania dotacji udzielanych 
dla przedszkoli,  innych form wychowania przedszkolnego, szkół i placówek 
publicznych  oraz  niepublicznych  prowadzonych  na  terenie  Miasta  i  Gminy 
Nowe  Miasto  nad  Pilicą  przez  osoby  fizyczne  lub  osoby  prawne  inne  niż 
jednostki  samorządu  terytorialnego.  Projekt  uchwały  został  zaopiniowany 
pozytywnie,  stawki  dotacji  zaproponowano  pozostawić  na  poziomie 
minimalnym określonym w ustawie.

 



Członkowie  Komisji  zapoznali  się  z  pismem Starostwa  Powiatowego  w  sprawie 
współfinansowania  remontów  dróg  powiatowych  i  zaproponowali  aby  w  roku 
przyszłym  przeznaczyć  kwotę  300 000  zł  na  współfinansowanie.  Zapytano  które 
drogi mają być robione czy już coś wiadomo na ten temat. Burmistrz odpowiedziała, 
że  propozycji  jeszcze nie  ma,  ale  jeżeli  uda się  zdobyć dofinansowanie z  Lasów 
Państwowych to ona widziałaby drogę do Waliski, dalszą część bo byłby to ciąg dróg 
powiatowych  i  Starostwo  też  dostałoby  duże  dofinansowanie  i  można  by  wtedy 
zakończyć  tę  część  drogi  oraz  remont  drogi  w  Pobiednej  bo  droga  w  dwóch 
miejscach  się  rozchodzi  i  w  Rudkach  jest  również  mały  odcinek  do  remontu. 
Zaznaczyła że są to tylko jej propozycje.
Burmistrz Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska zaprosiła na spotkanie p. Jakuba 
Nabagło przedstawiciela grupy osób które zajmują się wyścigami samochodowymi. 
W związku z tym, że lotnisko ma być przekazane miastu p. Nabagło przedstawił 
propozycję zagospodarowania terenu lotniska. Chcieli by utworzyć tory wyścigowe i 
zaplecze techniczne dla parku samochodowego. Warunki naszego lotniska bardzo im 
odpowiadają  i  chcieliby  aby  umożliwiono im działanie  na  terenie.  Oczywiście  w 
parze z wyścigami byłby rozwój całej infrastruktury potrzebnej do przygotowywania 
takich wyścigów. Członkowie Komisji stwierdzili, że jest to pomysł godny uwagi ale 
dopóki Gmina nie wie na jakich warunkach otrzymamy tereny to nic wiążącego nie 
można powiedzieć. Zaproponowano aby Pan zgłosił się w późniejszym okresie, kiedy 
już dokładnie będzie wiadomo jaki jest stan prawny terenów i jak Gmina może to 
wykorzystać. Członkowie Komisji zapoznali się również z odpowiedzią p. Burmistrz 
w  sprawie  przyłącza  wodociągowego  do  wsi  Godzimierz  do  gospodarstwa  p. 
Staszewskiego. Poparli stanowisko p. Burmistrz.
 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej p. Dudek Teresa poinformowała, że w okresie 
międzysesyjnym Komisja odbyła jedno posiedzenie w dniu 23 września 2009 roku na 
którym zajmowano się następującymi tematami:

1.     Informacja oraz wyrażenie opinii w sprawie wykonania budżetu miasta 
i gminy za I półrocze 2009 roku.

2.     Zapoznanie się i opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na 
sesję Rady.

3.     Wyrażenie  opinii  w  sprawie  współfinansowania  inwestycji 
przeprowadzanych na drogach powiatowych.

4.     Sprawy bieżące kierowane do Komisji.
Komisja Rewizyjna zapoznała się z wyjaśnieniami Skarbnika do realizacji budżetu za 
I półrocze 2009 roku. Radny p. Mirosław Binkiewicz zapytał, czy zeszły środki na 
zakup samochodu pożarniczego, Skarbnik odpowiedziała, że środki są już na koncie 
Gminy.  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  realizację  budżetu  za  I  półrocze  2009 
roku.
 



Następnie  Skarbnik  Miasta  i  Gminy  p.  Ewa  Bator  przedstawiła  projekty  uchwał 
przygotowane na sesję Rady, które zostały zaopiniowane pozytywnie.
Członkowie  Komisji  zapoznali  się  z  pismem Starostwa  Powiatowego  w  sprawie 
współfinansowania  remontów  dróg  powiatowych  i  zaproponowali  aby  w  roku 
przyszłym przeznaczyć kwotę 300 000 zł na współfinansowanie. 
Członkowie Komisji zapoznali się również z odpowiedzią p. Burmistrz w sprawie 
przyłącza wodociągowego do wsi  Godzimierz do gospodarstwa p.  Staszewskiego. 
Pani Dudek Teresa wnioskowała o naprawę znaku drogowego na ul.  Bielińskiego 
(przejście  dla  pieszych).  Znak  jest  bardzo  nisko  i  przechodzący  tamtędy  ludzie 
uderzają w znak głową.
 

Przewodniczący  Komisji  Oświatowo  –  Społecznej  Rady  Miejskiej  p.  Lech 
Staniszewski  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym komisja  odbyła  jedno 
posiedzenie w dniu 23 września 2009 roku na którym zajmowała się następującymi 
sprawami:

1.     Informacja  oraz  wyrażenie  opinii  w sprawie wykonania  budżetu miasta  i 
gminy za I półrocze 2009 roku.

2.     Zapoznanie się i  opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na sesję 
Rady.

3.     Wyrażenie  opinii  w  sprawie  współfinansowania  inwestycji 
przeprowadzanych na drogach powiatowych.

4.     Sprawy bieżące kierowane do Komisji.
 

Komisja zapoznała się z realizacją budżetu za I półrocze 2009 roku.
Komisja pozytywnie zaopiniowała realizację budżetu za I półrocze 2009 roku.
Następnie  Skarbnik  Miasta  i  Gminy  p.  Ewa  Bator  przedstawiła  projekty  uchwał 
przygotowane na sesję Rady. 
Członkowie  Komisji  zapoznali  się  z  pismem Starostwa  Powiatowego  w  sprawie 
współfinansowania  remontów  dróg  powiatowych  i  zaproponowali  aby  w  roku 
przyszłym przeznaczyć  kwotę  400 000  zł  na  współfinansowanie.  Przewodniczący 
stwierdził, że trzeba wykorzystać sprzyjające warunki na budowę dróg i korzystać z 
tego, ale zaznaczono aby harmonogram remontu dróg najpierw zawierał remont dróg 
o najwyższym natężeniu ruchu drogowego a nie drogi gdzie takiego ruchu nie ma, 
oraz żeby realizowano inwestycje już zaczęte. 
Członkowie Komisji zapoznali się również z odpowiedzią p. Burmistrz w sprawie 
przyłącza wodociągowego do wsi  Godzimierz do gospodarstwa p.  Staszewskiego. 
Komisja  sugeruje,  żeby  sprawę  przyłącza  wodociągowego  do  gospodarstwa  p. 
Staszewskiego załatwiono w miarę możliwości pozytywnie.
Radny p. Jan Szopa ponowił wniosek o zasypanie żwirem lub gryzem dołu w drodze 



gminnej w kierunku Łęgonice – Górka Św. Rocha, nie zostało to zrobione.
Następnie wniosek o obkopanie i wyczyszczenie dwóch rowów melioracyjnych koło 
p. Orzeszka Andrzeja w Łęgonicach i koło p. Andrzeja Klatki i p. Sodzik. Rowy są 
zasypane, zarośnięte i nie spełniają swoich funkcji. 
Radny p. Jan Szopa zwrócił również uwagę na bardzo zły stan nawierzchni drogi 
powiatowej w Łęgonicach.
Radny p. Lech Staniszewski wnioskuje o remont dwóch dziur na drodze powiatowej 
w Gostomi.
Wniosek p. Roberta Sierajewskiego o zlikwidowanie dzikiego wysypiska na ul.  1 
Maja, przy dawnej bazie gazu.
Wniosek p. Jacka Borsa o regulację strumyka we wsi Pobiedna. Strumyk przy dużym 
natężeniu wód opadowych zalewa posesje mieszkańców.
 

PKT 5
Burmistrz  Miasta  i  Gminy p.  Barbara  Gąsiorowska przedstawiła  sprawozdanie  za 
okres międzysesyjny tj. od 28 sierpnia 2009 roku do 25 września 2009 roku.
Poinformowała,  że  w  dniu  28  sierpnia  2009  roku  brała  udział  w  odbiorze 
termomodernizacji  budynku  szpitala  i  remontu  oddziału  dziecięcego.  Przekazała 
pokłony dla p.  Starosty Janusza Różyckiego,  radnego Powiatowego p.  Krzysztofa 
Fiksa i p. Dyrektor Dorocie Kwietniewskiej za dbałość i troskę o nasz szpital.
W dniu 28 sierpnia 2009 roku Starostwo Powiatowe w Grójcu wyłoniło wykonawcę 
na wykonanie utwardzenia pobocza w ciągu drogi powiatowej nr 1688 Nowe Miasto 
nad Pilicą – Domaniewice w miejscowości Łęgonice. Wartość zadania 83 377,19 zł. 
Wykonawca P.P.H.U. „WINBUD” Jedlińsk.
W  dniu  1  września  delegacja  z  Urzędu  Miasta  i  Gminy  złożyła  kwiaty  pod 
pomnikiem – obeliskiem na ul. Tomaszowskiej.
W dniu  4  września  2009r  odbył  się  odbiór  przebudowanej  drogi  dojazdowej  do 
gruntów  rolnych  w  miejscowości  Rokitnica,  z  udziałem  przedstawicieli 
Województwa Mazowieckiego.
W dniu 6 września br. na „Górce Zgody” w Nowych Łęgonicach odbyły się Dożynki 
Gminne.  Burmistrz  serdecznie  podziękowała  za  udział,  za  przepiękne  wieńce  i 
występ kapeli którą zorganizował p. Eugeniusz Bystrosz.
W dniu 7 września br. ogłoszono przetargi nieograniczone na:

•        modernizację chodnika przy ul. Polnej w Nowym Mieście nad Pilicą i przy 
ul. Rawskiej, 

W  dniu  8  września  br.  ogłoszono  przetarg  nieograniczony  na  modernizację 
chodników  w  ulicach:  Bielińskiego,  Pilicznej,  Ogrodowej  (bloki),  Szerokiej,  i 
Bocznej w Nowym Mieście nad Pilicą. Rozstrzygnięcie przetargów 28 – 29 września 
br.



W dniu 11 września odbyło się spotkanie w SP ZOZ odnośnie przekształcenia tej 
jednostki  w  Spółkę.  Rada  społeczna  Szpitala  jest  przeciwna  przekształceniu  i  tu 
należą się ukłony w kierunku p. Starosty, że nie chce robić nic na siłę a ma takie 
prawo  tylko  rozmawia  z  Samorządami  i  chce  aby  było  jak  najkorzystniej  dla 
mieszkańców i pracowników Szpitala.
W dniu 16 września 2009 roku w sali konferencyjnej Urzędu odbyło się szkolenie dla 
sprzedawców  napojów  alkoholowych  pt.  „Przeciwdziałanie  sprzedaży  alkoholu  i 
tytoniu  nieletnim”  w  ramach  ogólnopolskiej  kampanii  profilaktycznej  PARPA – 
„Sprawdź czy Twoje picie jest bezpieczne”.
W dniu 21 i 22 września odbyły się spotkania z mieszkańcami wsi Prosna, Żdżarki w 
sprawie budowy wodociągu.
W dniu  21  września  2009  roku  w przetargu  na  zbycie  nieruchomości  gminnych 
zostały sprzedane 3 działki.
W dniu 22 września br. odbyło się spotkanie w Starostwie odnośnie przekształcenia 
szpitali w Grójcu i w Nowym Mieście nad Pilicą w Spółki.
W dniu 22 września 2009 roku otwarto oferty na:

•        przebudowę drogi  lokalnej  we  wsi  Rosocha,  we  wsi  Łęgonice,  we  si 
Promnik  oraz  drogi  gminnej  Wólka  Magierowa  –  granica  gminy  (Małe 
Łęgonice).  Wybrano  najtańszą  ofertę  przedstawioną  przez  Przedsiębiorstwo 
Robót Drogowych Zaskórski i Wspólnicy za cenę brutto 395 539,62 zł. W tym 
Rosocha – 129 642,08 zł, Łęgonice – 59 129,01 zł, Promnik – 114 951,33 zł, 
droga gminna Wólka Magierowa – 91 817,20 zł

Wpłynęły trzy oferty w tym najdroższa za kwotę 485 873,05zł na przebudowę ulicy 
Tomaszowskiej  (bl.  95).  Wpłynęła  1  oferta  przedstawiona  przez  przedsiębiorstwo 
Robót Drogowych Zaskórski i Wspólnicy z Gielniowa za kwotę brutto 79 828,48 zł.
Burmistrz  podziękowała  sołtysowi  ze  wsi  Bieliny  p.  Elżbiecie  Bors  i  prosiła  o 
przekazanie podziękowań mieszkańcom za piękne uprzątnięcie terenu.
Burmistrz  złożyła  podziękowania  za  wkład  pracy  w  związku  ze  składaniem 
wniosków p. Bogdańskiej, p. Fiksowi oraz radnym na czele z Przewodniczącym za 
zrozumienie i ciągłe zmiany w budżecie których to wymaga zabezpieczenie środków 
na realizowane cele z pozyskanych środków.
 

PKT 6
Informację o realizacji budżetu za I półrocze 2009 roku szczegółowo przedstawiła p. 
Ewa  Bator  –  Skarbnik  Miasta  i  Gminy  Nowe  Miasto  nad  Pilicą.  Następnie 
Przewodniczący Rady p. Zbigniew Kacprzyk odczytał uchwałę Nr RIO – R/255/09  z 
dnia  11  września  2009  roku   o  przedłożeniu  informacji  o  przebiegu  wykonania 
budżetu  miasta  i  gminy  w  Nowym  Mieście  nad  pilicą  z  I  półrocze  2009  roku. 
Uchwała  stanowi  załącznik  nr  3  do  niniejszego  protokołu.  Pytań  i  uwag  co  do 
sposobu realizacji budżetu za I półrocze 2009 roku nie stwierdzono. 



 

PKT 7
Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym uczestniczył w 
odbiorach  które  wymieniła  p.  Burmistrz  oraz  był  gościem  na  I  Powiatowym 
Przeglądzie Zespołów „Nieprzetartego Szlaku” w Grójcu. Z inicjatywy Powiatowej 
Rady do Spraw Osób Niepełnosprawnych w Grójcu w dniu 13 września odbyła się 
właśnie taka impreza. Była na bardzo wysokim poziomie. W imprezie udział brali 
wychowankowie Ośrodka Szkolno – Wychowawczego w Nowym Mieście nad Pilicą 
i zostali nagrodzeni dyplomem za zajęcie IV miejsca za uświadomienie wszystkim 
uczestnikom festiwalu co znaczy słowo „Przyjaźń”. 
 

PKT 8
Przewodniczący Rady Miejskiej przywitał serdecznie p. Starostę Janusza Różyckiego 
który przybył aby przedstawić sytuację finansową SP ZOZ W Grójcu i SP ZOZ w 
Nowym Mieście  nad  Pilicą.  Poinformował,  że  nie  chcą  robić  nic  na  siłę  i  chcą 
pozyskać opinię samorządowców i dlatego jest obecny na sesji aby usłyszeć zdanie 
samorządu Nowego Miasta. Poinformował, że w związku z Programem Rządowym 
jest  możliwość  przekształcenia  szpitali.  Decyzją  Rady  Powiatu  ma  być  również 
przekształcony szpital w Grójcu. Powiaty stosują dwie metody tj. Utworzenie własnej 
spółki,  która wydzierżawia szpital  od Powiatu lub wyłonienie w formie przetargu 
operatora zewnętrznego. Ta forma pozostawia również własność szpitala w rękach 
Powiatu, firma zewnętrzna jest tylko dzierżawcą. Poinformował, że dotychczasowe 
doświadczenia  pokazują,  że  korzystniejsze  finansowo  dla  Powiatu  byłoby 
wydzierżawienie spółce zewnętrznej. Poinformował, że spośród 750 działających w 
Polsce szpitali, 60 zostało już spółkami prawa handlowego lub zostały przekształcone 
w inny sposób. Przetargi na operatorów zewnętrznych wygrywają przeważnie duże 
firmy prowadzące kilka szpitali. Działanie takie umożliwia zmniejszenie kosztów i 
ułatwia  pozyskanie  funduszy  na  inwestycje,  które  muszą  być  przeprowadzone. 
Powiaty operatorom zewnętrznym stawiają w przetargu bardzo duże wymagania i 
ostre warunki niż można postawić własnej spółce. Min. wprowadza się do umowy 
gwarancje  zatrudnienia  dla  pracowników  szpitala,  świadczenie  dotychczasowych 
usług  i  inne.  W przypadku szpitala  w Grójcu  dzięki  takiemu rozwiązaniu  szpital 
pozbył  by  się  długów  a  starostwo  Powiatowe  otrzymałoby  około  8  -10  mln. 
rekompensaty  z  tzw.  rządowego Planu „B” reorganizacji  polskiej  służby zdrowia. 
Starosta p. Janusz Różycki poinformował, że w znanych mu przypadkach inwestycje 
operatorów zewnętrznych sięgają kilku a nawet kilkunastu milionów złotych, spółka 
ma własny kapitał i to niemały. Następnym atutem jest to, że jeżeli spółka zewnętrzna 
bankrutuje to cały majątek wraca do Powiatu a długi zostają u bankrutującej spółki. 
Co wtedy – wtedy Powiat może powtórzyć wybór operatora lub utworzyć własną 
spółkę.  W  swojej  wypowiedzi  stwierdził,  że  nie  należy  się  obawiać  że  szpital 
przestanie  funkcjonować  bo  tak  nie  będzie.  W specyfikacji  przetargowej  zostaną 
ściśle  określone wymogi,  jednym z nich będzie  doposażenie  szpitala  grójeckiego, 
następnym utrzymanie usług medycznych na podstawie kontraktu z NFZ, co najmniej 



w dotychczasowym zakresie.  Pacjenci oczywiście nie będą płacić za świadczenia, 
których  jakość  wg  p.  Starosty  powinna  się  poprawić.  Starosta  Janusz  Różycki 
poinformował, że mimo dużych obciążeń finansowych szpital w Nowym Mieście nie 
jest brany pod uwagę dlatego, że w przekształceniu powiat zyskał by około kilkuset 
tysięcy złotych co nie wystarczyłoby na spłacenie długów także długi szpitala nie są 
aż tak duże żeby w przekształceniu tegoż szpitala Starostwo mogło zyskać a poza 
tym pozyskane są dotacje z Unii Europejskiej i w momencie przekształcenia szpitala 
byłoby to niekorzystne dla Powiatu. Radny p. Dariusz Dziurowicz zapytał dlaczego 
prowadzenie szpitala w Grójcu nie opłaca się Powiatowi a opłaca się Firmie która 
działa w formie spółki. Starosta odpowiedział, że pewnie jest lepiej zarządzana i mają 
lepszą przejrzystość finansową.
Burmistrz Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska w imieniu mieszkańców i radnych 
prosi aby p. Starosta nie myślał o przekształceniu naszego szpitala bo nasz szpital ma 
poskładane wnioski na rozbudowę i w momencie kiedy nie będzie beneficjentem to 
może tych środków nie pozyskać a szkoda by było,  bo plany są bardzo ambitne. 
Radny  powiatowy  p.  Krzysztof  Fiks  podziękował  p.  Staroście  za  to,  że  zawsze 
wsłuchuje się w opinię i głos ludzi. I trzeba się wsłuchać w odpowiedzi p. Starosty, 
że dał do zrozumienia że szpital nowomiejski będzie dużym obciążeniem dla powiatu 
ale  nie  chce  póki  co  go  przekształcać.  Głos  zabrał  Senator  RP  p.  Stanisław 
Karczewski.  W  swoim  wystąpieniu  poruszył  kilka  bardzo  ważnych  tematów 
dotyczących funkcjonowania służby zdrowia na terenie  naszej  gminy jak również 
podzielił  się  swoimi  uwagami  na  temat  pozyskania  dla  szpitala  operatora 
zewnętrznego. Podziękował p. Staroście za dobrą współpracę z naszym szpitalem, ale 
stwierdził,  że w dzisiejszej  sytuacji  finansowej  Państwa nie jest  to dobry czas na 
przekształcenia z takiego chociażby powodu, że nie zwiększa się składka zdrowotna i 
NFOZ będzie miał mniej środków. W momencie kiedy wyłoniona spółka nie będzie 
się bilansować i co dalej z takim szpitalem. Pomimo wszelkich plusów w zarządzaniu 
szpitalami przez firmy jest też bardzo dużo zagrożeń, min. restrukturyzacja szpitali, 
gdzie  ciągle  się  coś  dzieje.  Poinformował,  że  w  obliczu  kryzysu  finansowego, 
spadających wpływów do NFZ i zmiany algorytmu podziału środków Funduszu na 
poszczególne oddziały, w wyniku którego w roku 2010 województwo mazowieckie 
otrzyma nawet o 500 – 600 mln złotych mniej na służbę zdrowia nie jest to dobry 
moment na przeprowadzanie przekształceń własnościowych.
Starosta  stwierdził,  że  nie  jest  powiedziane  że  powiat  też  nie  przeprowadziłby 
restrukturyzacji, jeżeli byłaby taka potrzeba. 
Senator RP. P. Stanisław Karczewski podziękował Staroście za debaty i rozmowy bo 
to  jest  bardzo  potrzebne  i  dobre  i  za  to  dziękuje  ale  prosił  też  o  głębokie 
zastanowienie się nad ostatecznym podjęciem decyzji. Senator zaprosił wszystkich 
zgromadzonych  na  uroczystości  z  okazji  230  rocznicy  urodzin  Kazimierza 
Pułaskiego, które odbędą się w dniu 7 października w Senacie. W tym właśnie dniu 
Izba Wyższa podejmie okolicznościową uchwałę a przybyli goście będą mieli okazję 
zwiedzić  okolicznościową  wystawę.  Poprosił  aby  wszyscy  chętni  zgłaszali  się 
telefonicznie do p. Karoliny Steczkowskiej pod nr tel. 512 07 21 61.



Starosta  Powiatu  Grójeckiego  p.  Janusz  Różycki  podziękował  p.  Senatorowi  za 
troskę którą przejawia i  potwierdził  opinię Senatora, że środki w 2010 roku będą 
mniejsze na finansowanie SPZOZ ale to dotyczy również placówek naszego powiatu. 
Przyjeżdżając na sesję absolutnie nie namawia radnych do tego, żeby podjęli decyzję 
na tak, tylko oczekuje opinii a wiążącą decyzję podejmie Powiat. 
Radny powiatowy p. Witold Wójcik powiedział, że w przekształceniach w spółki nie 
ma mowy o prywatyzacji  – cały czas Starostwo będzie  właścicielem budynków i 
sprzętu SPZOZ. Poinformowała, że wchodząc do Rady Powiatu na początku kadencji 
Szpitale były bardzo zadłużone i  tak naprawdę znalazły się nad przepaścią. W tej 
chwili sytuacja się zmieniła szpitale prosperują lepiej ale szpital grójecki w dalszym 
ciągu ma nieciekawą sytuację. Dlatego też jeżeli jest taka możliwość przekształcenia 
szpitala i zarazem oddłużenia no to trzeba z tego skorzystać. 
Senator p. Stanisław Karczewski na potwierdzenie słów p. Starosty, że finansowanie 
służby będzie mniejsze w przyszłym roku dodał też, że przepisy które to regulują są 
bardzo niespójne.  Po wystąpieniu  Starosty  Grójeckiego p.  Janusza  Różyckiego w 
sprawie przygotowania Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 
Grójcu  i  w  Nowym Mieście  do  przekształcenia  w spółkę  i  po  zabraniu  głosu  w 
dyskusji przez Przewodniczącego Rady Miejskiej, Burmistrz Barbary Gąsiorowskiej, 
radnego  Powiatu  Grójeckiego  p.  Krzysztofa  Fiksa,  Senatora  RP  p.  Stanisława 
Karczewskiego  oraz  radnego  Powiatu  Grójeckiego  p.  Witolda  Wójcika.  Z 
wypowiedzi wszystkich osób którzy zabrali głos w dyskusji wynikało, że SPZOZ w 
Nowym  Mieście  nad  Pilicą  powinien  z  wielu  względów  funkcjonować  na 
dotychczasowych warunkach.  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  p.  Barbara  Gąsiorowska 
wnioskowała  aby  Rada  przegłosowała  i  tym samym wyraziła  opinię;  wniosek  o 
następującym brzmieniu:
Radni Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą opowiadają się za tym, aby 
SP ZOZ w Nowym Mieście nad Pilicą funkcjonował na obecnych zasadach – 
warunkach.
Przewodniczący Rady Miejskiej  p. Zbigniew Kacprzyk poddał powyższy wniosek 
pod głosowanie.
W głosowaniu za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 na stan obecnych 13 radnych 
wniosek został przyjęty.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  bardzo  serdecznie  podziękował  p.  Staroście  i  p 
Senatorowi za przybycie i za zabranie głosu w tak ważnej i merytorycznej dyskusji.
 

PKT 9a
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk odczytał projekt uchwały w 
sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w Warszawie  w 2009 roku.  Pytań  do  projektu 
uchwały nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania nad w/w projektem uchwały. W 
głosowaniu  za  –  12,  na  stan  obecnych  12  radnych  uchwalono  uchwałę  Nr 
XXXIX/237/2009 w przedmiotowej  sprawie.  Uchwała  stanowi  załącznik  nr  4  do 



niniejszego protokołu.
 

PKT 9b
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk odczytał projekt uchwały w 
sprawie udzielenia pożyczki dla Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Gminy 
Nadpiliczne”. Pytań do przedstawionego projektu nie stwierdzono, przystąpiono do 
głosowania nad w/w projektem uchwały. W głosowaniu za – 12 na stan obecnych 12 
radnych  uchwalono  uchwałę  Nr  XXXIX/238/2009  w  przedmiotowej  sprawie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.
 

PKT 9c
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk odczytał projekt uchwały w 
sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2009 rok. Poinformowała, że zwiększa 
się  dochody o kwotę 160 246 zł  i  dochody po zmianach wynoszą 17 038 177 zł, 
natomiast wydatki zmniejsza się o kwotę 438 665 zł i wydatki po zmianach wynoszą 
20 305 822  zł.  W  wyniku  powyższych  zmian  deficyt  ulega  zmianom  i  wynosi 
3 267 645  zł.  Szczegółowo  omówiła  załączniki  do  projektu  uchwały.  Pytań  nie 
stwierdzono,  przystąpiono  do  głosowania  nad  w/w  projektem  uchwały.  W 
głosowaniu  za  11,  na  stan  obecnych  11  radnych  uchwalono  uchwałę  Nr 
XXXIX/239/2009 w przedmiotowej  sprawie.  Uchwała  stanowi  załącznik  nr  6  do 
niniejszego protokołu.
 

PKT 9d
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk odczytał projekt uchwały w 
sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji, ustalenia stawek dotacji oraz zakresu i 
trybu  kontroli  prawidłowości  wykorzystania  dotacji  udzielanych  dla  przedszkoli, 
innych  form  wychowania  przedszkolnego,  szkół  i  placówek  publicznych  oraz 
niepublicznych prowadzonych na terenie Miasta i Gminy Nowe Miasto nad Pilicą 
przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż jednostki samorządu terytorialnego. 
Pytań nie stwierdzono, przystąpiono do głosowania nad w/w projektem uchwały. W 
głosowaniu  za  –  12  na  stan  obecnych  12  radnych  uchwalono  uchwałę  Nr 
XXXIX/240/2009 w przedmiotowej  sprawie.  Uchwała  stanowi  załącznik  nr  7  do 
niniejszego protokołu.
 

PKT 10
Radny powiatowy p. Krzysztof Fiks zadał pytanie kierownikowi Posterunku Policji 
aspirantowi  Januszowi  Dobroszowi  w  materii  takiej  co  się  dzieje  że  Komisariat 
Policji i funkcjonariusze, którzy w nim powinni pełnić służbę kiedy jest taka potrzeba 
to  ciągle  nikogo nie  ma.  Zadaje  to  pytanie  bo  zobowiązuje  go  do tego pełniona 
funkcja  radnego  powiatowego  jak  i  członka  Komisji  Bezpieczeństwa  w  Radzie 
Powiatu.  Pytanie  zadaje  On  dlatego,  że  w  momencie  kiedy  zadawał  je 



przewodniczący Rady Osiedlowej to teraz jest taka sytuacja jaka jest i on nie może 
zadawać pytań. Więc on pyta co się dzieje bo ma obawy gdzie jest  nasza Policja 
kiedy akurat jest taka potrzeba bo chce powiedzieć, że po ulicy Góra grasują bandyci 
w  kominiarkach  i  przystawiają  ludziom do  skroni  broń  a  naszej  Policji  nie  ma, 
następnie dziecko wyskakuje przez okno, ucieka i potrzebuje pomocy a naszej Policji 
nie ma więc pyta co się dzieje czy kontrolują sytuację. Taka prawda jest, co potrzeba 
to się nie widzi a co nie potrzeba to się widzi. Bo wtedy kiedy jest potrzeba policji 
nie ma a kiedy nie ma potrzeby to Policja jest. Druga sprawa był również osobiście 
na rozmowie u p. Kierownika w sprawie p. Pokrywkowej i też nie wie dalej co z tą 
sprawą. I tak jest ze wszystkim i coś tu jest chyba nie tak , może nasza Policja nie 
radzi sobie i wymykają się sprawy z pod kontroli. 
Kierownik Posterunku odpowiedział, że sprawy którymi zajmuje się Komisariat są 
pod pełną kontrolą a co do obecności funkcjonariuszy we wszystkich miejscach w 
naszej  gminie  jest  to  po  prostu  fizycznie  niemożliwe.  Radny  Powiatowy p.  Fiks 
powiedział, że zgłasza taki problem publicznie czyli napad z bronią, że taki problem 
był,  bo  on  sobie  nie  wyobraża  żeby  ktoś  przyszedł  do  domu  p.  Kierownika  i 
przystawił  mu  broń  do  skroni,  to  co  Kierownik  by  wyszedł  z  domu  bo  tamten 
człowiek się bał. Kierownik p. Dobrosz odpowiedział, że Gmina to nie tylko ul. Góra 
ale też wioski i inne ulice. W tej chwili jest 7 funkcjonariuszy, jest jeden sprawny 
samochód , bo drugi został uszkodzony na interwencji w Belsku i na dzień dzisiejszy 
informuje, że nie ma telefonu komórkowego, na który do tej pory mieszkańcy mogli 
dzwonić bo uległ uszkodzeniu. Prosi o kontakt na telefony stacjonarne i na numer 
alarmowy. Nikt o napadzie nie powiadomił, Policja dostała informację 12 godzin po 
zdarzeniu.  Poza  tym,  nasi  funkcjonariusze  mają  wystawiane  służby  nie  tylko  na 
terenie miasta i  gminy Nowe Miasto bo jeżeli  jest  taka potrzeba wysyłani są tam 
gdzie jest wskazanie. On jako Kierownik Komisariatu bardzo by sobie życzył tak jak 
Pan  Radny  Powiatowy  aby  mógł  wysłać  patrol  na  ul.  Ogrodową,  na  ul. 
Tomaszowską, do centrum miasta i przynajmniej dwa patrole w teren. I to byłaby 
komfortowa sytuacja zarówno dla mieszkańców jak i dla Komisariatu, ale to są tylko 
życzenia. Jeżeli chodzi o to, że dziecko wyskoczyło czy wyszło z domu to w tym 
czasie nasz patrol  wykonywał inne zadanie.  Kierownik Posterunku powiedział,  że 
ciągle zgłaszane są różne zdarzenia i ma prawo i obowiązek przyjmować zgłoszenia 
od wszystkich osób taki  jest  obowiązek Policji.  Korzystając z okazji  że  jest  przy 
głosie to chciał zapytać czy Pan Radny Powiatowy z racji takiej że jest w Komisji 
Bezpieczeństwa Rady Powiatu stawiał wniosek o pomoc dla Komisariatu w Nowym 
Mieście  nad  Pilicą  i  jakie  pozyskał  środki.  Radny  Powiatowy  p.  Krzysztof  Fiks 
odpowiedział,  że  za  jego  przyczyną  w  poprzedniej  kadencji  Rady  nasza  Policja 
dostała  samochód a  teraz  wszyscy Kierownicy  Posterunków a jest  ich  kilku  dają 
sobie  radę  i  potrafią  znaleźć  środki  tylko  w  Nowym  Mieście  pod  takim 
przywództwem  nie  potrafią  sobie  poradzić,  więc  należałoby  się  zastanowić  nad 
swoim działaniem i  złożyć  dymisję.  Co  do  środków to  myśli,  że  Kierownik  ma 
wystarczającą ilość pomocy i Panu Kierownikowi nie wiadomo ile dać to i tak nic z 
tego nie będzie bo się wszystko zmarnuje, samochód dać to się zmarnuje. Kierownik 
odpowiedział, że środki nie są dla Niego tylko dla społeczeństwa.



 

 

PKT 11
Radny  p.  Jan  Szopa  zgłosił  wniosek  o  remont  przepustów  w  Łęgonicach,  bo 
wjeżdżając  na  posesje  można  doprowadzić  do  wypadku  dlatego,  że  przepusty  są 
zawalone.
Sołtys wsi  Wola Pobiedzińska p.  Franciszek Kozera podziękował p.  Burmistrz za 
opiekę  nad  całą  Gminą.  Burmistrz  miasta  i  Gminy  p.  Barbara  Gąsiorowska 
poinformowała, że w dniu 30 września 2009 roku odbędzie się odbiór drogi 728 i 
zaprasza wszystkich bardzo gorąco i myśli że będzie 100% frekwencja.
 

Z powodu wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady sesji 
Rady.
 

Protokołowała                                                                        Przewodniczył
 

Iwona Lepa


